
Nr Årtal 
årsmö
te

Övergripand
e område

Årsmötets beslut Styrelsens beslut på septembermötet Styrelsens tidigare beslut Deadline Status Åtgärd

1 2014 Onlineval § 35 Förslag från styrelse om onlineval av 
förtroendevalda  
Årsmötet beslutar
att införa onlineval av förtroendevalda på årsmötet 
2015;
att det där efter ska ske en utvärdering av resultatet 
inför kommande årsmöten. 

§ 71 ÅRSMÖTET ONLINE (Styrelsens 
oktobermöte 2015)
att uppdra åt sekretariatet att inkludera frågan om 
årsmötet online i översynen om större 
årsmötesfrågor och medlemskommunikation;
att uppdra åt sekretariatet att genomföra onlineval 
av förtorendevalda på årsmötet 2016;
att uppdra åt sekretariatet att till årsmötet 2016 
genomföra mindre resurskrävande 
förbättringsåtgärder av årsmötet online utifrån 
styrelsens diskussion. 

decembermöt
et 2016

Öppet Att-sats 1. Frågan om årsmötet online är 
inkluderad i förslaget till uppdragsbeskrivning 
för översynen i syfte att stärka 
medlemsdemokratin. På styrelsens 
decembermöte lägger sekretariatet också fram 
förslag till online-lösningar för årsmötet 2017.                                  
Att-sats 2 och 3 är genomförda. 

2 2016 Rättelse 
stadgar

§ 12. Rättelse av protokollet från årsmötet 2015
Årsmötet 2015 fattade, efter förslag från styrelsen, 
beslut om att tidigarelägga datumet för motionsstopp 
från tio till tolv veckor före årsmötet. Detta regleras i § 
7.3 i sektionens stadgar. Styrelsen föreslog även en 
ändring av § 7.2 i stadgarna, av innebörden att 
kallelsen ska skickas ut fjorton istället för tolv veckor 
före årsmötet. Styrelsens förslag bifölls i sin helhet av 
årsmötet men den andra att-satsen fördes aldrig till 
protokollet. 
Robert T. Scherman informerar årsmötet att 
föregående års protokoll kommer att rättas samt att 
rättningen kommer att undertecknas av det årets 
ordföranden, sekreterare och justerare. Rättelsen 
kommer sedan att bifogas protokollet, varefter 
stadgarna kommer att ändras utifrån årsmötets 
beslut. 

Kräver inget styrelsebeslut. oktober-      
mötet 2016

Öppet En rättelse har skrivits och har skickats till 
2015 års årsmötesordförande, sekreterare och 
justerare. Ärendet förväntas vara åtgärdat under 
2016. 

3 2016 LR § 31. Förslag 1.1: Förslag från styrelsen gällande 
en långsiktig riktning för Amnesty i Sverige 
2016-2027
Årsmötet beslutar                                                                          
att anta den långsiktiga riktningen med vissa 
ändringar i texten. (Se årsmötesprotokoll.)

Styrelsen  beslutar                                                    
att ge sekretariatet i uppdrag att tillgängliggöra 
och kommunicera den långsiktiga riktningen till 
medlemsrörelsen. 

Stängt Den långsiktiga riktningen är antagen av 
årsmötet och har delgets rörelsen i sitt 
slutgiltiga format. Löpande uppföljning 
inkluderas i planeringssystemet och 
verksamhetsplanen.  



4 2016 HBTQI § 32. Motion 2.1: Att lyfta HBTQ-perspektivet i 
svenska Amnesty                                                          
Årsmötet beslutar 
att svenska Amnesty alltid applicerar ett HBTQI-
perspektiv på de kampanjer där så är relevant;
att svenska sektionen arbetar aktivt för att 
internationella sekretariatet ska lägga mer fokus på 
HBTQI;
att svenska sektionen i större utsträckning prioriterar 
enskilda fall med HBTQI-fokus. 

Styrelsen beslutar                                                        
att ge sekretariatet i uppdrag att applicera ett 
HBTQI-perspektiv på de kampanjer där så är 
möjligt;              
att ge sekretariatet i uppdrag att under hösten 
2016 följa upp de samtal som fördes i samband 
med CADF och arbeta för att internationella 
sekretariatet tar fram fler enskilda fall för att 
möjliggöra för svenska sektionen att i större 
utsträckning prioritera fall med HBTQI-fokus;
att uppdra till sekretariatet att möjliggöra för 
medlemsrörelsen att i den mån det är möjligt 
arbeta med enskilda fall med HBTQI-fokus.  

§ 35. UPPFÖLJNING AV ÅRSMÖTESBESLUT 
INFÖR CADF (Styrelsens junimöte 2016)                 
att sektionens ordförande och generalsekreterare 
får i uppdrag att på CADF 2016 driva frågan om att 
mer fokus ska läggas på HBTQI-personers 
rättigheter.

Öppet Under CADF framförde ordförande och GS till 
internationella sekretariatet att vi har ett 
årsmötesbeslut om att vi gärna skulle se att 
HBTQI-personers rättigheter blir mer och bättre 
inkluderade i arbetet generellt, samt att vi gärna 
vill ha fler analyser/individfall etc för vårt arbete i 
Sverige. IS lovade att återkomma om vad som 
går att göra.  

Första att-satsen: Under sommaren 
genomfördes en kampanj med fokus på 
HBTQI-rättigheter. I övriga kampanjer framöver 
kommer vi att se över om det är möjligt att 
applicera ett HBTQI-perspektiv. I den 
kommande flyktingkampanjen vet vi ännu inte 
om det kommer att finnas möjlighet för det. 
Andra att-satsen: Sekretariatet har vid besök 
på internationella sekretariatet haft möten med 
de ansvariga och fört samtal kring detta. I 
dessa samtal framkom det olika utamningar 
vad gäller att ta fram HBTQI-fall där ett av dem 
är att dessa personer oftast är extremt utsatta 
och där exponering kan innebära stora risker. 
Internationella sekretariatet har tillsatt en 
arbetsgrupp som ska se över svårigheterna och 
hur Amnesty kan komma runt dessa. 
Sekretariatets sakkunniga är med i denna 
arbetsgrupp. Tredje att-satsen: Sekretariatet 
kommer fortsätta erbjuda Amnestygrupper att 
arbeta med de aktionsfall som har HBTQI-
fokus som finns eller tillkommer i 
individdatabasen. 

5 2016 HBTQI § 33. Motion 2.2: Att kampanjutbildningen inför 
de svenska Pride-festivalerna blir ett 
återkommande årligt inslag
Årsmötet beslutar
att uppdra åt styrelsen att se till att alla kampanjer 
och utbildningar har ett HBTQI-inkluderande 
perspektiv och språkbruk.

Styrelsen beslutar                                                        
att ge sekretariatet i uppdrag att i samråd med 
aktiva HBTQI-grupper ta fram en plan, inklusive 
tidsplan, för hur ett HBTQI-inkluderande 
språkbruk ser ut i praktiken samt utforma riktlinjer 
för hur Amnestys språkbruk ska bli mer 
inkluderande. Även andra diskrimineringsgrunder 
än sexuell läggning och könsidentitet ska tas i 
beaktande;
att förslag till riktlinjer ska presenteras på 
styrelsens decembermöte 2016 och 
implementeras under 2017.

Öppet Arbetet med att ta fram riktlinjer är på gång. 
Dock var tidsplanen lite för optimistisk med 
tanke på att en ny organisation skulle 
sjösättas, en ny verksamhetsplan i en ny form 
skulle tas fram samt att den nya sakkunniga 
började först i mitten av augusti. Sekretariatet 
har haft möte med HBTQI-grupperna där 
riktlinjer kring språkbruk diskuterades och där 
grupperna kom med bra input. Riktlinjer 
föreslås presenteras på styrelens marsmöte för 
att därefter implementeras. 



6 2016 Berednings-     
form

§ 35. Motion 2.4: Påverkanstorg som alternativ 
till beredningsgrupper
Årsmötet beslutar
att uppdra åt styrelsen att förutsättningslöst se över 
möjligheten att kombinera påverkanstorg och 
beredningsgrupper för att garantera bästa möjliga 
beredning och beakta alla årsmötesdeltagares behov 
och förutsättningar. 

Styrelsen beslutar
att ge sekretariatet i uppdrag att till 
styrelsensjanuarimöte 2017 presentera ett förslag 
till hur motionsberedningen under årsmötet 2017 
kan förbättras och påverkanstorgen kan bli mer 
inkluderande;                                          
att ge sekretariatet i uppdrag att inkludera frågan 
om motionsberedningen i den kommande 
översynen av medlemsdemokratin. 

Öppet Utöver det här årsmötesbeslutet finns det 
också en rekommendation från GK som 
handlar om att skapa förutsättningar för att 
säkerställa att årsmötet fattar välformulerade 
beslut som är möjliga för styrelsen att 
verkställa. 

Sekretariatet har under hösten sett över vilka 
förbättringsåtgärder som kan göras inför 
årsmötet 2017. Sekretariatet föreslår styrelsen 
1) att inkludera yrkanden i sina 
motionsyttranden för att tydliggöra 
sekretariatets och styrelsens roller under 
påverkanstorgen och öka förutsättningarna för 
välformulerade beslut som är möjliga för 
styrelsen att verkställa; 2) att som en del av 
översynen i syfte att stärka 
medlemsdemokratin öppna upp för en 
förberedande motionsberedning online där 
medlemmarna ges möjlighet att diskutera 
motionerna och lägga alternativa förslag. 
Tanken är att eventuella nya förslag ska 
inkluderas på påverkanstorgen i samband med 
årsmötet. Det här förslaget bygger på att det i 
årsmötesutvärderingen finns flera kommentarer 
om att det vore bra att kunna disktuera 
motionerna online, som ett stöd till 
påverkanstorg och annan beredning. Bland 
annat som ett led i att öka tillgängligheten för 
dem som har svårt att delta fullt ut under 
påverkanstorgen. Genom att införa möjligheten 
att påbörja motionsberedningen online blir det 
också möjligt att i arbetet med översynen ha 
något att utvärdera och utgå ifrån när 
arbetsgruppen ska ta fram nya förslag kring 
huruvida "årsmötet online" ska utvecklas eller 
avvecklas. Frågan om huruvida 
beredningsgrupper ska återinföras är inkluderad 
i översynen men till årsmötet 2017 föreslår 
sekretariatet inga förändringar.
Däremot förslår sekretariatet att det ska göras 
vissa förändringar för att ytterligare öka 
tillgängligheten under påverkanstorgen. Det 
handlar främst om att placera de olika 
stationerna i olika rum för att möjliggöra 
sittplatser för de deltagar som har behov av 
detta och en bättre ljudnivå för de deltagare 
som har behov av det. En lugnare miljö kan 
också möjliggöra tydligare presentationer av de 
olika förslagen för personer med synskada.  
 

7 2016 Styrelsens 
kostnads- 
ersättning

§ 38. Förslag 2.7: Förslag från styrelsen gällande 
kostnadsersättning till sektionsstyrelsen
Årsmötet beslutar
att riktlinjerna för kostnadsersättning för 
styrelseledamöter förtydligas så att det tydligt 
framgår att det gäller aktiviteter i egenskap av 
styrelseledamot (ej inläsning). Dessutom ska det i 
riktlinjerna framgå att det finns möjlighet att begära 
skattefritt traktamente enligt gällande regler från 
Skatteverket;
att ersättning för förlorad arbetsinkomst ska verifieras 
med intyg från arbetsgivare eller motsvarande. 
Maxtaket för ersättning för förlorad arbetsinkomst 
sätts till ett helt prisbasbelopp per år exklusive 
sociala avgifter.

Styrelsen beslutar                                                       
att ge sekretariatet i uppdrag att till styrelsens 
decembermöte 2016 utforma nya riktlinjer 
gällande kostnadsersättning för sektionsstyrelsen 
i enlighet med årsmötets beslut.

Sekretariatet har tagit fram nya riktlinjer vilka 
presenteras för styrelsen på styrelsens 
decembermöte. 



8 2016 Internationella 
rörelsen

§ 41. Förslag 3.3: Förslag från styrelsen gällande 
att bidra till att skapa bättre strukturer och 
system för hanteringen av kontroversiella frågor 
inom den internationella rörelsen
Årsmötet beslutar 
att uppdra åt styrelsen att driva frågan om att skapa 
bättre strukturer och system internationellt för att 
hantera komplexa och/eller kontroversiella 
policyfrågor i vår internationella rörelse.

Styrelsen beslutar                                                        
att ge sekretariatet i uppdrag att i samråd med 
internationella utskottet fortsatt driva frågan om 
kontroversiella policyfrågor under hösten 2016 
och inför ICM 2017.

§ 35. UPPFÖLJNING AV ÅRSMÖTESBESLUT 
INFÖR CADF (Styrelsens junimöte 2016)                
att sektionens ordförande och generalsekreterare 
får i uppdrag att på CADF 2016 driva årsmötets 
önskan om att skapa bättre strukturer och system 
internationellt för att hantera komplexa och/eller 
kontroversiella policyfrågor i vår internationella 
rörelse;

Öppet Under CADF var de flesta sektioner och 
strukturer positiva till den internationella 
styrelsens förslag om hur kontroversiella 
policyer ska hanteras och processas inom 
rörelsen. Den mest  omfattande diskussionen 
handlade om hur en fråga ska identifieras som 
kontroversiell. Svenska sektionens ordförande 
och generalsekreterare förde fram frågor om 
bland annat transparens kring policyutveckling 
samt vikten av att utgå från 
problemformuleringar som utgår från MR-
kränkningar. 

Efter CADF utvecklades förslaget ytterligare 
och alla sektioner fick möjlighet att delta i en 
konsultationsrunda. Svenska sektionen 
lämnade ett remissvar som bland annat åter 
tryckte på vikten av att inte presentera en 
eventuell lösning, såsom avkriminalisering, som 
utgångspunkt för utformandet av en ny policy 
utan att utgå från kränkningar av de mänskliga 
rättigheterna; att intern öppenhet och 
transparens är centralt under hela processen 
och behöver inkludera riskanalys, synpunkter 
från enskilda sektioner, strukturer osv samt 
samråd med berörda parter; att 
konsultationstiden behöver vara betydligt längre 
än de föreslagna två månaderna då det behöver 
vara möjligt för medlemmarna att delta på ett 
meningsfullt sätt; att det är viktigt att inkludera 
lösningar för hur sektioner med små resurser 
ska kunna delta på ett bra sätt samt  att det är 
önsvärt att förtydliga vilken roll sektionerna har, 
både vad de kan göra och vad de förväntas 
göra. 

Efter konsultationsrundan har den 
internationella styrelsen fattat beslut om ett 
slutgiltigt förslag till policy, detta har ännu inte 
delats med rörelsen. 

9 2016 Medlems- 
avgiften

§ 46. Förslag 3.8: Förslag från styrelsen gällande 
medlemsavgiftens storlek 2017
Årsmötet beslutar
att den helbetalande medlemsavgiften hålls 
oförändrad till 240 kronor per år för 2017;
att den delbetalande medlemsavgiften hålls 
oförändrad till 160 kronor per år för 2017 och omfattar 
personer under 20 år.

Ingen åtgärd behövs. Stängt Ingen åtgärd behövs. 

10 2016 Stadgeändring § 47 Förslag 3.9: Förslag från styrelsen gällande 
stadgeändring om att ledamöter i 
sektionsstyrelsen måste vara medlemmar i 
Amnesty
Årsmötet beslutar
att ändra paragraf 7.7 av sektionens stadgar så att 
den får följande lydelse: Förtroendevalda i ett organ 
som väljs av årsmötet (sektionens styrelse, 
Granskningskommittén och valberedningen) ska vara 
medlemmar i svenska sektionen av Amnesty 
International. Förtroendevalda får maximalt tjänstgöra 
i en sammanhängande period av sex år. Därefter 
måste ett uppehåll göras på minst två år för att kunna 
omväljas till samma organ. Vid val av ordförande och 
kassör gäller dock en sammanhängande 
mandatperiod i styrelsen om totalt åtta år, varav 
maximalt sex år som ordförande eller kassör.

Åtgärdat, behövs inget styrelsebeslut. Stadgarna är uppdaterade i enlighet med 
årsmötets beslut.



11 2016 Stadgeändring § 48. Förslag 3.10: Förslag från styrelsen 
gällande stadgeändring om antal 
årsmötesordförande
Årsmötet beslutar
att ändra paragraf 7.5 av sektionens stadgar så att 
den får följande lydelse: Förslag till årsmötets 
dagordning upprättas av styrelsen. Följande ärenden 
ska alltid finnas upptagna:
- upprättande av röstlängd
- fråga om årsmötet utlysts i stadgeenlig ordning
- val av funktionärer:
- a) minst två ordförande
[paragrafen forsätter…]

Åtgärdat, behövs inget styrelsebeslut. Stadgarna är uppdaterade i enlighet med 
årsmötets beslut.

12 2016 Land- 
prioriteringar

§ 49. 3.11 Sent inkommen motion om att arbeta 
med Argentina
Årsmötet beslutar
att uppdra åt styrelsen att arbeta för att 
internationella rörelsen prioriterar arbetet mot 
kränkningar av mänskliga rättigheter i Argentina;
att uppdra åt styrelsen att tillse att svenska aktivister 
får möjlighet att arbeta med det material som finns 
om Argentina. 

Styrelsen beslutar                                                         
att ge sekretariatet i uppdrag att följa upp med 
sektionen i Argentina de samtal som fördes under 
CADF;
att ge sekretariatet i uppdrag att möjliggöra för 
medlemsrörelsen att i den mån det är möjligt 
arbeta med det material som finns från Argentina;
att ge sekretariatet i uppdrag att i analysarbetet 
2018 inför landprioriteringarna 2020 ta årsmötets 
beslut om Argentina i beaktande. 

§ 35. UPPFÖLJNING AV ÅRSMÖTESBESLUT 
INFÖR CADF (Styrelsens junimöte 2016)              
att sektionens ordförande och generalsekreterare 
får i uppdrag att på CADF 2016 driva årsmötets 
önskan om att arbeta för att internationella rörelsen 
prioriterar arbetet mot kränkningar av mänskliga 
rättigheter i Argentina.

Under CADF träffade sektionens ordförande 
(Tora) den argentinska ordförande och 
generalsekreteraren och framförde den svenska 
sektionens intresse för att arbeta mer med 
Argentina (utifrån årets årsmötesbeslut). Den 
argentinska sektionen lovade att skicka 
information om vad de jobbar med just nu och 
vad våra grupper skulle kunna delta i. 

Att-sats 1: Sekretariatet har under hösten 
kontaktat den argentinska sektionen för att 
följa upp samtalen under CADF och återigen 
påmint om årsmötesbeslutet men något svar 
har ännu inte kommit från sektionen. 
Att-sats 2: Amnesty publicerade under hösten 
en blixtaktion om Ruben Ortiz som konstant 
har utsatts för hot och trakasserier kopplat till 
hans kamp för bönders och arbetares 
rättigheter i Misiones, Argentina. Blixtaktionen 
låg på amnesty.se under större delen av 
november. Amnestygrupper har också 
informerats om aktionen i mejlet som 
skickades med Insats i november. Den 
kommer också spridas i sociala medier.

13 2016 GKs 
rekommenda- 
tioner

För GKs rekommendationer se separat arbetsblad i 
detta kalkylark.

Styrelsen föreslås besluta                                       
att ge sekretariatet i uppdrag att ta 
granskningskommitténs rekommendationer från 
årsmötet 2016 i beaktande och återrapportera till 
styrelsens decembermöte samt marsmöte 2016. 

De olika frågorna hanteras inom ramen för olika 
seprata processer. 


